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Vragen Structuurvisie Groen: 

Algemeen 

- De Structuurvisie Groen gaat met name in op de notitie n.a.v. de motie Groen, Groener Gouda en 

daarmee de vertaling naar de beleidsregels. Bij de term structuurvisie worden uitspraken over 

groen, water en klimaat binnen Gouda verwacht. Wat is de scope van deze notitie en waar staat 

de visie weergegeven? 

Antwoord: de visie staat in 1. Inleiding. Daarin worden ook twee doelen benoemd, het vergroten 

van de leefbaarheid door toename van openbaar groen en het bevorderen van klimaatadaptatie. 

Water is niet het hoofdonderwerp van een structuurvisie Groen; daarvoor hebben we in Gouda 

een waterplan en het Gemeentelijk Rioleringsplan; de laatste wordt nu tegelijk aan de raad 

voorgelegd. Klimaat wordt ook door meer bepaald dan alleen groen; In de structuurvisie Groen 

wordt gekeken naar de bijdrage die groen kan leveren aan klimaatadaptatie.  

- Gouda heeft in de boomverordening een herplant/ instandhoudingsplicht opgenomen. Klopt het 

deze plicht is niet voor alle bomen is ingesteld?  

Antwoord: Particulieren kunnen bomen tot een doorsnee van 30 cm zonder vergunning kappen. 

Voor de bomen van de gemeente geldt een doorsnee van 10 cm. Voor bomen met een grotere 

doorsnee is een kapvergunning verplicht; in het kader van een kapvergunning kan er een 

herplant worden opgelegd. In eerste instantie wordt altijd gekeken of behoud van een boom 

mogelijk is. Als een boom na herplant dood gaat binnen een bepaalde tijd, dan wordt de 

instandhoudingsplicht toegepast. 
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- Een grotere biodiversiteit draagt bij aan de leefbaarheid van onze Goudse omgeving. Waarom is 

biodiversiteit niet opgenomen bij de doelen? 

Antwoord: biodiversiteit bevorderen kan op verschillende manieren: door de keuze voor bepaald 

plantmateriaal of bepaalde boomsoorten, door beheer, door verbindingen met het buitengebied 

e.d. Er is als doelstelling gekozen om eerst de oppervlakte openbaar groen te vergroten; bij de 

inrichting van nieuwe oppervlakte kan door de keuze voor plantmateriaal meer of wat minder 

aan biodiversiteit worden bijgedragen. De keuze zal afhangen van een locatie en ook de wensen 

van (toekomstige) bewoners kunnen een rol spelen. 

- De structuurvisie koppelt het voldoende groen beschikbaar stellen in de stad aan de bouwende 

partijen. Wat is de interpretatie van het begrip “partijen”? Kan hieronder ook de gemeente of 

bewonersinitiatieven bijv worden verstaan? 

Antwoord: in principe kunnen ook de gemeente en bewonersinitiatieven hieronder worden 

verstaan. Bij de gemeente zal het dan vooral om gebouwen met een maatschappelijke functie 

gaan; de gemeente bouwt geen woningen. Knarrenhof kan mogelijk als een bewonersinitiatief 

worden gezien; daar heeft behoud van groen en bomen een belangrijke rol gespeeld bij de 

planontwikkeling. 
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- Bij de definities voor planontwikkeling is gekozen voor een minimum bouwsom van € 100.000 

per plan. Hoeveel plannen zijn er de afgelopen vier jaar geweest die voldoen aan deze criteria? 

Waarom is er gekozen voor een financiële grens en niet BVO criteria (of als 2e criteria naast de 

financiële)? 

Antwoord: de minimum bouwsom van € 100.000 is dezelfde die wordt gehanteerd om te 

bepalen of een bouwplan aan de Adviescommissie Ruimtelijke Kwaliteit  

- 1e beleidsregel. Wat is de huidige stand van groen, water en bomen in Gouda?  

Antwoord: zoals beschreven bij de toelichting op deze beleidsregel wordt dit per 

planontwikkeling als uitgangspunt gehanteerd. Over de stand van het aantal bomen in Gouda als 

geheel wordt al lange tijd jaarlijks aan de raad gerapporteerd. Deze rapportage wordt nu 

uitgebreid met de stand van de oppervlakte openbaar groen, die de gemeente beheert; de 

oppervlakte uit de Evaluatie Groenstructuurplan 2017 van 2.066.690 m2 wordt daarbij als 

ondergrens aangehouden. Deze rapportages vormen onderdeel van de jaarstukken. 
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- 2e beleidsregel. Grondgebonden woningen worden niet meegerekend voor de 15% regel. 

Waarom worden deze grondgebonden woningen niet meegerekend?  

Antwoord: de tuin die doorgaans bij een grondgebonden woning wordt geleverd, wordt niet 

meegerekend voor de opgave van 15% openbaar groen. 

- (Grondgebonden) Woningen kunnen bijdragen door groene gevels en sedumdaken bijvoorbeeld. 

Waarom worden deze vormen niet gestimuleerd?  

Bij het bevorderen van klimaatadaptatie draagt de aanleg van openbaar groen bij; vaak 

zullen bomen geplant kunnen worden en omdat bomen schaduw geven en water 

verdampen, dragen zij van de verschillende vormen van groen het meeste bij aan een 

gunstig effect op minder opwarming van de stad. Ook voor leefbaarheid is openbaar 

groen van belang omdat daarmee ruimte wordt geboden voor een gezonde leefstijl, voor 

sociale cohesie, voor spel door kinderen ofwel activiteiten die in een particuliere tuin 

niet of beperkt mogelijk zijn. Daarom is gekozen eerst op meer oppervlakte openbaar 

groen te richten en om groene gevels en sedumdaken onder de compenserende 

maatregelen te scharen. Ook als er voldoende oppervlakte groen wordt gemaakt, kan 

een ontwikkelaar nog altijd kiezen voor een groene gevel of een sedumdak als extra 

accent. 

- 3e beleidsregel. Welke methodiek (of verdeelsleutel) vormt de basis voor deze 

compensatieregel?  

Antwoord: de basis is welk element het meest bijdraagt aan vergroten van leefbaarheid en 

klimaatadaptatie. Daarom mag met wateroppervlak of een daktuin/groen dak meer 

gecompenseerd worden dan met een begroeide gevel of waterdoorlatende verharding. Met een 

andere compenserende maatregel geschikt volgens het college laten we ruimte voor nieuwe 

ontwikkelingen. 

- De compensatie is nu vertaald naar m2. Waarom wordt er aan de compensatie geen minimum 

eisen gesteld aan de kwaliteit van het groen?  

Antwoord: door de definities op pagina 7 is geprobeerd te voorkomen dat niet-groene 

elementen ook als compensatie kunnen worden opgevoerd. Op pagina 11 is onder 3.2 

aangegeven dat de gemeente het planten van bomen belangrijk vindt. Voor het overige is er 



geen kwaliteit benoemd. Dat is ook een lastige opgave: wat is kwaliteit, een boom meer dan een 

heester, een heester meer dan een vaste plant, inheemse kruiden meer dan een heester, een 

inheemse boom meer dan een exoot (die misschien beter tegen hitte en droogte bestand is)? 

Daarom zijn geen nadere kwaliteitseisen geformuleerd. 
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- De uitleg op pagina 9 kan geïnterpreteerd worden dat beleidsregel 3 overgeslagen kan worden. 

Intentie is dat meer groen komt. Wat wordt er verwacht van de uitwerking van deze regel? 

Antwoord: in principe is de te doorlopen volgorde die van beleidsregel 2 naar 3 naar 4. De 

afkoopsom is naar verwachting genoeg prikkel voor een planontwikkelaar om eerder te kiezen 

voor een compenserende maatregel volgens beleidsregel 3 dan voor afkopen.  

- 5e beleidsregel. Wordt er verwacht dat deze beleidsregel de komende jaren toegepast zal 

moeten worden? 

Antwoord: bij binnenstedelijke ontwikkelingen is het geregeld ingewikkeld om aan alle eisen en 

wensen tegemoet te komen, vanuit wettelijke eisen en gemeentelijke eisen en wensen. Het is 

daarom realistisch te verwachten dat het college af en toe voor de keuze komt te staan welk 

aspect voor een planontwikkeling zwaar moet wegen. De winst van het nu in te zetten beleid is 

dat de keuze om openbaar groen of eventueel compenserend groen wel/geen plek te geven veel 

meer zichtbaar gemaakt moet worden.  

 

Vragen Subsidieverordening Groenfonds 

- Wat is de hoogte van het plafond in 2019? 

Antwoord: voor 2019 moet het college het plafond nog vaststellen; dit zal zo snel mogelijk na 

vaststelling door de raad van de Subsidieverordening Groenfonds plaatsvinden. 

- Hoe verhouden het bedrag van de Groenfondsverordening zich tot de gereserveerde reeks 

(2miljoen euro verdeeld over de jaren: 200-400-700-700) uit het collegeprogramma? Worden 

deze budgetten volledig ingezet voor het klimaatadaptiever maken van Gouda middels deze 

verordening?  

Antwoord: het uitgangspunt is dat een deel van de totaal 2 miljoen via de Subsidieverordening 

Groenfonds beschikbaar komt voor initiatieven van bewoners. Een aanmerkelijk deel wil de 

gemeente gaan inzetten voor eigen initiatieven waarbij door sloop en niet/gedeeltelijk terug 

bouwen in de groenarme wijken een zichtbare toevoeging van openbaar groen ontstaat. Voor 

zowel particuliere als gemeentelijke initiatieven geldt dat er zoveel mogelijk groen en eventueel 

water wordt aangelegd en steen verdwijnt; soms zal bijvoorbeeld een (fiets)pad door het groen 

nog wel verhard worden. Dit is de bijdrage aan klimaatadaptatie. 

 

 


